
Protokół nr 45.2014

 ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Rady Miasta Ełku 
oraz Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Rady Miasta Ełku , które odbyło się 

w dniu 24 marca 2014 roku w godzinach 1100 – 1340. w siedzibie Parku Naukowo-
Technologicznego w Ełku.

Obrady obu Komisji prowadził Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego 
Dariusz Wasilewski.

W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego 
Rady Miasta Ełku w/g załączonej listy   obecności; na   13  członków  Komisji  w  posiedzeniu 
uczestniczyło 12 oraz członkowie Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Rady Miasta 
Ełku w/g załączonej listy  obecności; na   15  członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 14. 
W związku z tym obrady Komisji  i podejmowane decyzje są prawomocne.

W posiedzeniu obu Komisji nie uczestniczyli radni: Jerzy Czepułkowski i Karol Marchel

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Pierwszy Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
• Dyrektor Parku Naukowo-Technologicznego w Ełku – Daniel Kulig,
• Naczelnik Wydziału Mienia  Komunalnego – Andrzej Semeńczuk,
• Naczelnik Wydział Planowanie przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami  - Marta 

Herbszt,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju – Renata Samełko,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Katarzyna Podlecka, 
• Prezes Zespołu Inwestycji sp. z o.o. - Halina Bender,
•  Inspektor ds. projektów nieinwestycyjnych  Wydział Strategii i Rozwoju - Anna Miklaszewska 
• Inspektor ds. planowania i realizacji budżetu – Barbara Dąbrowska,
• radca prawny Urzędu Miasta – Zofia Pietkiewicz. 

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Informacja nt. działalności Parku Naukowo-Technologicznego w Ełku – perspektywy rozwoju.
4. Sprawozdanie ze stopnia zaawansowania prac związanych z opracowaniem miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego na obszarze Miasta Ełku.
5. Sprawozdanie z realizacji założeń zawartych w Programie Rewitalizacji Ełku za rok 2013.
6. Sprawozdanie za 2013 r. z realizacji założeń zawartych w Strategii Zrównoważonego Rozwoju 

Ełku do roku 2016.
7. Opinia do projektów uchwał w sprawie:
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027,
2)  zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2014,  
3) utworzenia odrębnych obwodów głosowania w szpitalach na terenie miasta Ełku,
4) przejęcia  od  Wojewody Warmińsko-Mazurskiego  zadań  należących  do  zakresu  administracji 

rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych znajdujących się na terenie 
Gminy  Miasto  Ełk  oraz  upoważnienia  Prezydenta  Miasta  Ełku  do  zawarcia  Porozumienia 
określającego zakres obowiązków stron oraz odpłatność za wykonywane czynności,

5) zmiany uchwały Nr XXIX.275.2013 Rady Miasta  Ełku z  dnia 26 lutego 2013 r.  w sprawie 
ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych  na  terenie  Gminy  Miasta  Ełku  od  właścicieli  nieruchomości,  na  których 



zamieszkują  mieszkańcy  i  zagospodarowania  tych  odpadów  w  zamian  za  uiszczona  przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi,

6) zmiany uchwały Nr XXIX.271.2013 Rady Miasta  Ełku z  dnia 26 lutego 2013 r.  w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Ełku.

7) zawarcia  porozumienia  dotyczącego  powołania  Związku  ZIT  w  ramach  miejskiego  obszaru 
funkcjonalnego Ełku.

8. Stanowisko w sprawie obrony dzieci przed ideologią gender.
9. Raport z realizacji „Ełckiej Karty Rodziny 3+” za rok 2013.
10. Raport z realizacji „3-letniego Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście Ełku na lata 

2013-2015” za rok 2013.
11. Sprawozdanie  finansowe  i  merytoryczne  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2013 rok.
12. Sprawozdanie  finansowe  i  merytoryczne  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania 

Narkomanii za 2013 rok.
13. Sprawozdanie finansowe i  merytoryczne z  realizacji  Miejskiego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy  w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2013 rok.
14. Sprawozdanie z pracy Komisji za 2013 rok.
15. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Na wstępie członkowie obu Komisji zostali oprowadzeniu przez Dyrektora Parku Naukowo-
Technologicznego po pomieszczeniach zajmowanych przez biura  firm mających swoje siedziby  
i działających na ternie Parku Naukowo-Technologicznego,  w tym nowo powstałe Laboratorium  
Koloru.

Do punktu 1- go
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz  Wasilewski. 

zapoznał zebranych z proponowanym porządkiem obrad  obu Komisji.
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i jednomyślnie, poprzez aklamację przyjęli porządek obrad 
obu Komisji j.w.

Do punktu  2 – ego
Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Dariusz Wasilewski zwrócił 

się o zgłaszanie uwag do  protokółu   z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i jednomyślnie, poprzez aklamację   przyjęli protokół 

nr 44.2014 z dnia 24 lutego 2014 r.
Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski 

zwrócił się o zgłaszanie uwag do  protokółu   z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i jednomyślnie, poprzez aklamację   przyjęli protokół 

nr 43.2014 z dnia 21 lutego 2014 r.

Do punktu  3- go
 Dyrektor Daniel Kulig omówił poprzez prezentację multimedialną bieżącą działalność i rozwój 
Parku Naukowo-Technologicznego – prezentacja w załączeniu do protokołu.

Jeśli  chodzi  i  rok  2013  rozwijała  się  współpraca  z  instytucjami  naukowymi:  Politechniką 
Warszawską  (koła  naukowe),  Wyższą  Szkołą  Finansów  i  Zarządzania  w  Białymstoku, 
Uniwersytetem  Warmińsko-Mazurski  w  Olsztynie,  Wyższą  Szkołą  Informatyki  i  Zarządzania 
w Olsztynie, Uniwersytetem Technologiczny w Kownie, NJIT w USA, Wyższą Szkołą Gospodarki 
w  Bydgoszczy,  Państwową  Wyższą  Szkoła  Zawodowa  w  Suwałkach.  Również  współpraca 
z instytucjami z otoczenia biznesu, takimi jak: 
• SOOIPP: Stowarzyszenie Organizatorów Ośrodków Innowacji i Przedsiębiorczości w Polsce,
• Koło Naukowe reArchitektury w Warszawie, 
• WMARR: Warmińsko- Mazurska Agencja Rozwoju Regionalnego, 
• PAIiIZ: Polska Agencja Informacji i Inwestycji Zagranicznych S.A., 



• COEI: Centrum Obsługi Eksportera i Inwestora, 
• SSSE: Suwalska Specjalna Strefa Ekonomiczna, 
• PARP: Polska Agencja Rozwoju Przedsiębiorczości, 
• Centrum Innowacji i Transferu Technologii w Olsztynie, 
• Polskie Towarzystwo Informatyczne w Białymstoku. 
Wydarzenia promujące Park Naukowo-Technologiczny w Ełku:
• I Kongres Polski Wschodniej – Białystok ,
• Międzynarodowe Forum Gospodarcze – Gdańsk, 
• V Forum Rynków Bałtyckich – Lidzbark Warmiński, 
• Forum Parków Naukowo-Technologicznych SOOIPP – Łódź, 
• Konferencja COIE & PARP – Olsztyn, 
• Targi CeBIT - Hanower, Niemcy, 
• Seminarium European Division Workshop – Poznań, 
• Misja inwestycyjna- Singapur, 
• Misja gospodarcza- Gruzja, 
• Konferencja i Sesja Networkingowa – CityPartnership – Warszawa, 

Następnie Dyrektor  Daniel  Kulig omówił  tabelę  zawierającą prognozowane dochody Parku 
Naukowo-Technologicznego – przewidywane dochody w 2014 roku są dużo większe około 430 
tys. zł natomiast w roku 2015 około 600 tys. zł. - tabela w załączeniu.
Jeśli chodzi o plany rozwoju na rok bieżący, planowane są następujące działania:
• Pozyskiwanie nowych, innowacyjnych inwestorów – NOWE MIEJSCA PRACY
• Utworzenie Laboratorium Koloru – właśnie zostało zrealizowane, 
• Utworzenie Laboratorium Biologiczno-Chemicznego, powinno zostać uruchomione w ciągu 4-5 

miesięcy,
• firma branży samochodowej – planuje rozpoczęcie działalności 1 kwietnia, 
• firma z branży IP również 1 kwietnia, 
• Powołanie Klastra Parków Naukowo-Technologicznych Polski Wschodniej, 
• Organizacja II Targów Odnawialnych Źródeł Energii, 
• Organizacja I Targów Budowlanych „Twój Dom na Mazurach”, 
• Realizacja miękkich projektów EU w toku: „Nauka dla innowacji” oraz „Szybkowar Dizajnu- 

wsparcie  szkoleniowo-doradcze  dla  MŚP  Warmii  i  Mazur  w  innowacyjnym  rozwoju” 
współfinansowanych w ramach POKL, 

• Realizacja  przedsięwzięć  wspólnie  z  WSFIZ  w  Białymstoku  fila  w  Ełku,  Politechniką 
Warszawską, Olsztyńską Wyższa Szkoła Informatyki i Zarządzania. 

Obecnie  w  Techno-Parku  pracuje  41  osób,  natomiast  na  koniec  2014  roku  planujemy,  że  to 
zatrudnienie wyniesie około 70 osób. 

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa powiedział,  że chciałby jeszcze uzupełnić informację. 
Pracujemy w tej  chwili  nad  dwoma projektami,  które  zostałyby ulokowane na gruntach  Parku 
Naukowo-Technologicznego. Na jednej  z działek byłaby to firma produkcyjna,  natomiast  drugi 
projekt jest na centrum logistyczne.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Ireneusz Dzienisiewicz 
powiedział, że podane zostały w tabeli planowane dochody natomiast nie wiemy, jakie będą koszty, 
dlatego też wnioskuje o uzupełnienie informacji:
- w prezentowanej tabeli zostały podane obecne i planowane dochody natomiast  brakuje kosztów – 
prośba o uzupełnienie danych, łącznie z podaniem planowanych kosztów w kolejnych latach,
- podanie wysokości stawek czynszu, dzierżawy w odniesieniu do pomieszczeń biurowych i hal 
produkcyjnych z podaniem, na jaki okres została zawarta umowa i wynajętym metrażem,
-  udostępnienie  informacji  o  dokumentacji  aplikacyjnej  dotyczącej  inwestycji  Parku  Naukowo-
Technologicznego w wersji elektronicznej z Wydziału Strategii i Rozwoju. Prosi o odpowiedź na 
piśmie.

Przewodniczący Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju Gospodarczego Dariusz Wasilewski zwrócił 



się, by prezentację multimedialną przesłać mailem do Biura Rady Miasta. Następnie można będzie 
ją przesłać wszystkim zainteresowanym członkom Komisji.

Radny Adam Dobkowski  zwrócił się z pytaniem – czy te potencjalne inwestycje, które chcą się 
umiejscowić na działkach Parku Naukowo-Technologicznego – chodzi tutaj o centrum logistyczne. 
Czy to to samo co konsultował Urząd Marszałkowski – Platforma multimodalna?

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Krzysztof  Wiloch 
zwrócił się z pytaniem – jaki był wskaźnik rezultatu jeśli chodzi o realizację projektu, jakim było 
powstanie Parku Naukowo-Technologicznego, gdzie było zewnętrzne źródło dofinansowania?

Naczelnik Wydziału Strategii i  Rozwoju Renata Samełko powiedziała, że takim wskaźnikiem 
było zatrudnienie i zostało to osiągnięte.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  powiedział,  że  Platforma  multimodalna  (terminal 
multimodalny)  to  ogólnodostępny  terminal  drogowo-kolejowy  świadczący  usługi  przeładunku 
i  magazynowania  towarów  transportowanych  różnymi  środkami  komunikacji,  zintegrowany 
z  transeuropejską  Siecią  Transportową  TEN-T.   Aby  coś  takiego  w  Ełku  mogło  powstać 
musielibyśmy mieć dobrze rozwiniętą sieć transportową  np. Via Baltica i Ria Baltica. W chwili 
obecnej trwają prace studialne dotyczące zasadności takiej inwestycji we wskazanej przez samorząd 
województwa lokalizacji:  Ełku i  Braniewie.  Do końca października powstanie ostateczny raport. 
Działania  te  prowadzone  są  w  ramach  projektu  dotyczącego  koordynacji  narodowych  planów 
transportowych  w  Unii  Europejskiej,  w  którym  uczestniczy  22  partnerów  z  kilku  krajów 
europejskich. 

Z-ca Prezydenta Kamil Buksa powiedział, że jeśli chodzi o informacje, o które wnioskuje radny 
Ireneusz Dzienisiewicz, to kwoty stawek czynszu i dzierżawy są umieszczone na stronie internetowej 
Parku Naukowo-Technologicznego.

 Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Ireneusz Dzienisiewicz 
powiedział,  ze  chciałby jednak taką  informację  otrzymać  z  podaniem wielkości  wynajmowanej 
powierzchni przez daną firmę wraz z podaniem wysokości opłaty, bez podawania nazwy firmy.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Stefan  Węgłowski   podjął  dyskusję  na  temat  kto  powinien 
określić,  określa  czy dana  inwestycja  czy przedsięwzięcie  jest  innowacyjne?  Chodzi  o  nowych 
inwestorów.

Dyrektor  Parku Naukowo-Technologicznego Daniel  Kulig – wymóg jest  taki,  że dana firma 
będzie musiała pozyskać taka opinię, nie musi być to jednak opinia instytucji naukowej.

Naczelnik Wydziału PG Marta Herbsz  dodała, że firma zainteresowana w ciągu 4 m-cy jest 
w stanie takie zaświadczenie o innowacyjności zdobyć.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – jeśli chodzi o zasady preferencji, jakie są stosowane 
w przypadku potencjalnych inwestorów czy form na obszarze Parku Naukowo-Technologicznego, to 
jednam z tych ważniejszych kryteriów jest nie tylko innowacyjność, ale i ilość tworzonych miejsc 
pracy.
Obie Komisje  zapoznały się z przedłożoną informacją dotyczącą  bieżącej działalności i rozwoju 
Parku Naukowo-Technologicznego. Wnioski radnego Ireneusza Dzienisiewicza zostaną skierowane 
do Prezydenta Miasta  na piśmie.

Do punktu  4- go
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz  Wasilewski 

powiedział, ze członkowie obu Komisji otrzymali sprawozdanie ze stopnia zaawansowania prac 
związanych z opracowaniem miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego na obszarze 
miasta  Ełku.  W  chwili  obecnej  Referat  Planowania  przestrzennego  prowadzi  prace  nad 
sporządzeniem i  zmianą  dwunastu  miejscowych  planów,  a  także  zmianą  studium i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Ełku. Stopień zaawansowania w/w prac przedstawiono 
na załączniku nr 1 – w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Dariusz Wasilewski zwrócił 
się  z  pytaniem  o  mpzp  „Ełk-Obwodnica  Północna  III”  -  czy  na  terenach  zielonych  będzie 
dopuszczona możliwość wykonania miejsc parkingowych?



Naczelnik  Wydziału  PG  Marta  Herbsz  powiedziała,  że  plan  jest  na  etapie  wyłożenia 
i uzgodnień. Jest to rozważane, ponieważ tam częściowo parkują samochody.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa dodał,  że w tym tygodniu ten temat zostanie z Panią 
Naczelnik Wydziału PG wyjaśniony.

Obie Komisje zapoznały się  ze sprawozdaniem ze stopnia zaawansowania prac związanych 
z opracowaniem miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego na obszarze miasta Ełku.

Do punktu  5- go
Naczelnik Wydziału Strategii i  Rozwoju Renata Samełko omówiła sprawozdanie z  realizacji 

założeń zawartych w Programie Rewitalizacji Ełku za rok 2013 – sprawozdanie w załączeniu do 
protokołu. Wydział przygotował sprawozdanie obejmujące listę działań, które udało się zrealizować 
w  2013r.i  tych,  które  są  w  trakcie  realizacji.  Sprawozdanie  zawiera  m.in.  spis  projektów 
w  poszczególnych  obszarach,  wykaz  budynków/obiektów/terenów,  które  poddano  remontom 
i modernizacji, koszty poszczególnych prac oraz źródła finansowania. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz powiedział, ze chciałby podziękować za 
dobrze  opracowany  materiał  w  jednym  i  drugim  dokumencie,  który  wykonał  inspektor  ds. 
planowania strategicznego i analiz Andrzej Lemieszonek.
Obie Komisje nie wniosły uwag i przyjęły przedłożone sprawozdanie  z realizacji założeń zawartych 
w Programie Rewitalizacji Ełku za rok 2013.

Do punktu  6- go
 Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił sprawozdanie   za 2013 r. z realizacji założeń 

zawartych w Strategii Zrównoważonego Rozwoju Ełku do roku 2016 - Wydział Strategii i Rozwoju 
prowadził  monitoring  wskaźnikowy  z  postępów  w  realizacji  założonych  celów  i  działań, 
weryfikacji  osiągniętych  rezultatów  i  porównania  ich  zgodności  z  celami  strategicznymi 
określonymi w Strategii. Przygotowano również analizę stanu rozwoju społeczno – gospodarczego 
Ełku.

Monitoring i  analiza kluczowych parametrów i  uwarunkowań rozwoju prowadzone były na 
podstawie  pomiarów  wskaźnikowych  przy  współpracy  z  poszczególnymi  wydziałami  Urzędu 
Miasta, jednostkami organizacyjnymi i innymi instytucjami współpracującymi przy realizacji zadań 
zapisanych w tym dokumencie rozwojowym. 
Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił również szczegółowo analizę sytuacji  społeczno-
gospodarczej  Ełku,  w  tym  m.in  sytuację  demograficzną,  gospodarczą,  rynek  pracy,  turystykę, 
edukację, infrastrukturę, sport. 
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski 
zwrócił  uwagę, że dane w  tabeli  i  na wykresie należy usystematyzować, by były spójne – lata 
rosnąco lub malejąco, ale jednakowo w tabeli i na wykresie (uwaga do wprowadzenia na przyszłość).
Ponadto na  str. 4 sprawozdania, w tabeli I pkt. 3 podana  ilość uzyskanych miejsc pracy 2.286, czy 
jest to zgodne z prawdą?
Kolejna sprawa to podana na str. 26 długość tras rowerowych w poszczególnych latach – powinniśmy 
przystąpić  do  dalszej  realizacji  ścieżek  rowerowych  jeśli  jest  już  opracowana  dokumentacja 
projektowa. 

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – dane są uzyskane z Powiatowego Urzędu Pracy, ale 
zostanie to sprawdzone. Jeśli chodzi o ścieżki rowerowe, na pewno powinniśmy się starać by przy 
każdej nowej inwestycji drogowej te ścieżki mogły powstać.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Krzysztof  Wiloch 
zwrócił się z pytaniem, czy jest to możliwe to pokazania, że miasto Ełk jest stolicą subregionu na tle 
najbliższego otoczenia? Chodzi o pokazanie miejsca naszego miasta na tle innych miast w każdym 
z  wymienionych  ładów:  gospodarczym,  społecznym,  przestrzennym  i  środowiskowym.  Dobrze 
byłoby, aby to uwidocznić na każdej ze stron i wykresie, że jesteśmy tą stolicą subregionu.

Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko – jeśli chodzi o nasze miasto, Ełk jest 
pokazany jako ośrodek subregionalny w strategii Województwa Warmińsko-Mazurskiego.



Obie Komisje przyjęły przedłożone sprawozdanie,  jednocześnie proszą o zweryfikowanie danych 
odnośnie liczby bezrobotnych w Powiatowym Urzędzie Pracy – str. 4 sprawozdania, w tabeli I pkt. 3 
podana  ilość uzyskanych miejsc pracy 2.286.
Do punktu  7- go

 Komisja przystąpiła do zaopiniowania projektów uchwał: 
1 i 2) Inspektor ds. planowania i realizacji budżetu Barbara Dąbrowska omówiła projekt uchwały 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027, który zawiera 
zmianę:
W załączniku Nr 1 do uchwały:
Zmiany w roku 2014 wynikające z projektu zmiany uchwały budżetowej
a) zwiększa się dochody budżetu o kwotę 322 724 zł, w tym:

− dochody bieżące zwiększa się o kwotę 56 488 zł (dotacje na zadania własne z zakresy pomocy 
społecznej - 184 804 zł, środków zewnętrzne na realizację na realizację programów z udziałem 
środków pochodzących z  UE –  6  062 zł,  pozostałych dochodów własnych:odszkodowania 
MOPS i PNT - 8 064 zł), w tym zmniejszenie części oświatowej subwencji ogólnej – 142 442 
zł,

− majątkowe zwiększa się o kwotę 266 236 zł (środki z UE na realizację projektu „Współpraca w 
zakresie oszczędzania energii  – podejmowanie decyzji w obszarze transgranicznym Litwy i 
Polski”),

b) zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 1 554 720 zł, w tym:
− wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 637 032 zł (zasiłki okresowe i stałe z pomocy społecznej 

– 184 804 zł, remonty dróg gminnych – 155 000 zł, remonty dróg wewnętrznych - 290 000 zł, 
wydatki bieżące PNT – 3 960 zł, projekty z udziałem środków pochodzących z UE -  26 164 zł, 
MOPS  -  zakupy  materiałów  i  wyposażenia   -  4 104  zł),  w  tym  zmniejszenie  wydatków 
remontowych w oświacie – 27 000 zł,

− wydatki  majątkowe  zwiększa  się  o  kwotę  917  688  zł (projekt:  „Współpraca  w  zakresie 
oszczędzania energii – podejmowanie decyzji w obszarze transgranicznym Litwy i Polski” – 
322 616 zł,  zagospodarowanie terenów komunalnych – 30 000 zł,  projekt: „Rozwój turystyki 
aktywnej płaszczyzną polsko – rosyjskiej współpracy”   – wykonanie parku linowego – 350 000 
zł, MP Światełko - likwidacja barier architektonicznych – 65 072 zł, budowę drogi dojazdowej 
publicznej 09KDD przy ul. Tuwima – 150 000 zł),

c) zwiększa się przychody budżetu z tytułu wolnych środków o kwotę 1 231 99 zł, 
     deficyt będzie wynosił  3 197 517 zł i zostanie pokryty z wolnych środków. 

Inspektor ds.  planowania i  realizacji  budżetu Barbara Dąbrowska omówiła następnie projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2014 rok:

Proponowane zmiany obejmują:
I) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Strategii i  
Rozwoju
1. Zmiany w planie finansowym Parku Naukowo – Technologicznego w Ełku – dział 730 rozdział 
73006
Zatrudnienie głównego księgowego w PNT w wymiarze ¼ etatu,  jest  niewystarczające.  Ogrom 
obowiązków związanych z:
- prowadzeniem ksiąg rachunkowych, przygotowywaniem płatności, 
- prowadzeniem terminowej sprawozdawczości finansowo-księgowej i GUS miesięcznej i rocznej,
- bieżącej kontroli operacji finansowych i gospodarczych z planem finansowym, 
-  prowadzeniem dokumentacji  pracowniczej  (kadry),  naliczaniem wynagrodzeń pracowników, i 
sporządzaniem deklaracji ZUS, 
- rozliczeniem działalności bieżącej tj. fakturowanie i prowadzenie rozrachunków z dzierżawcami. 
W  chwili  obecnej  PNT  Ełk  ma  wynajętą  powierzchnię  w  ok.  80%,  na  pozostałe  20%  są 
prowadzone  negocjacje  z  zainteresowanymi  kontrahentami,  co  spowoduje  dalsze  zwiększenia 
obowiązków. Ponadto PNT realizuje w partnerstwie dwa projekty POKL. 



W trakcie  oceny są kolejne dwa projekty.  Zatrudnienie głównego księgowego na cały etat  jest 
niezbędne. 
W związku z powyższym przenosi się środki z § 4300 w wysokości 40 662 zł na:
-  wynagrodzenia  i  pochodne  od  wynagrodzeń  –  39 812  zł  i   badania  lekarskie  pracowników 
spowodowanych zatrudnieniem osoby na zastępstwo – 809 zł.
W związku z otrzymanym odszkodowaniem za uszkodzenie mienie zwiększa się dochody 
o kwotę 3 960 zł i wydatki PNT w § 4270 - naprawa bramy wjazdowej.
2.  Projekt:  „  Szybkowar dizajnu – wsparcie  szkoleniowo-doradcze dla  MŚP Warmii  i  Mazur w   
innowacyjnym rozwoju  ” – dział 730 rozdział 73006  
Po przeanalizowaniu umów wynikło, iż projekt posiadają dwa źródła finansowania ze środków UE 
i budżetu państwa, co powoduje utworzenie dodatkowych paragrafów z cyfrą 9. W 2013 r.  nie 
wykorzystano  wszystkich  środków  w  wysokości  62,95  zł  w  projekcie  Szybkowar  dizajnu, co 
powoduje przesuniecie tych wydatków na 2014 r. i sfinansowanie  63 zł z wolnych środków oraz 
przesunięcie miedzy paragrafami oraz utworzenie nowych paragrafów. 
3. Projekt: „Nauka dla innowacji” – dział 730 rozdział 73006
Przeniesienie wydatków zaplanowanych z paragrafów zakończonych cyfrą 7 – środki  z UE do 
paragrafów  zakończonych  cyfrą  9  –  finansowanie  z  budżetu  państwa.  Zmiany  nie  powodują 
zwiększeń zaplanowanych wydatków na realizację projektu w 2014 r.
4.  Projekt:  „Współpraca  w zakresie  oszczędzania  energii  –  podejmowanie  decyzji  w  obszarze 
transgranicznym Litwy i Polski” – dział 801 rozdział 80101
Zwiększenie  kwot  na  wynagrodzenia  i  pochodne  od  wynagrodzeń,  zmniejszenie  wydatków na 
zakupy  i  pozostałe  wydatki  bieżące  związane  z  realizacją  projektu  „Współpraca  w  zakresie 
oszczędzania energii – podejmowanie decyzji w obszarze transgranicznym Litwy i Polski”, który 
jest dofinansowany w ramach Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska 2007 – 2013. 
Zakończenie projektu planowane było na koniec marca 2014 r., przy czym wydatki inwestycyjne 
zostały  zrealizowane  w  2013  r.  –  budowa  boiska  wielofunkcyjnego  z  zapleczem przy  Szkole 
Podstawowej Nr 9. Koszt Oszczędności na wydatkach inwestycyjnych były powodem wystąpienia 
z wnioskiem do instytucji w Wilnie o zmianę harmonogramu wydatków i wydłużenie realizacji 
projektu w celu wykorzystania wszystkich środków zaplanowanych na realizacje projektu, w tym 
dofinansowania wydatków inwestycyjnych. 
Z uwagi  na prawdopodobną zgodę na wnioskowane zmiany wprowadza się  tytuł  inwestycyjny 
„ Wymiana okien w Szkole Podstawowej Nr 9 i Gimnazjum Nr 3 w Ełku” o wartości 313 219 zł 
(środki  zewnętrzne  266 236  zł)  oraz  zwiększa  się  wydatki  na  zarządzanie  projektem,  które 
częściowo pochodzą z oszczędności na pozostałych wydatkach bieżących.
Udział  własny oraz  wydatki  niekwalifikowane  (obsługa  inwestorska  –  9 397  zł)  w  wysokości 
57 446 zł  finansowane z wolnych środków.
II)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Mienia 
Komunalnego
1. Wprowadzenie zadania inwestycyjnego – budowy drogi publicznej oznaczonej w miejscowym 
planie zagospodarowania przestrzennego Kajki II jako 09KDD (dział 900 rozdział 60016 § 6050). 
Developer  Rutkowski  otrzymał  zgodę na budowę 20 miejsc parkingowych i  chodnika  w pasie 
drogowych w/w drogi. Miejsca parkingowe developer wykona na własny koszt. Koszty budowy 
chodnika zlokalizowanego przy parkingach na terenie miejskim będą wynosiły proporcjonalnie po 
50  % Gmina  Miasto  Ełk  i  Developer  Rutkowski.  Po  wykonaniu  zagospodarowania  w postaci 
parkingów i chodnika zajdzie konieczność zdjęcia części płyt drogowych. Moduły szerokości płyt 
drogowych nie  pozwalają  na ułożenie drogi  o  szerokości  5,0m. W związku z czym powstanie 
przerwa w przekroju poprzecznym drogi  szerokości  0,7 m.  Ponadto z  uwagi  na istniejące tam 
pokłady gliny zachodzi konieczność wymiany gruntu na 90 cm zarówno przy budowie parkingu, 
chodnika  jak  również  drogi.  Jednoczesne  wykonanie  drogi,  parkingów  i  chodnika  zapewni 
bezpieczeństwo  dla  użytkowników  zapewni  trwałość  wykonanych  prac.  W  ramach  budowy 
wykonane  byłoby  również  oświetlenie  uliczne.  Szacunkowy  koszt  projektu  drogi  wraz 
z oświetleniem i budową nawierzchni wyniósłby 150 000 zł. 



2. Dział 600 rozdział 60017 § 4270 – 290 000 zł 
Remont opaski przy jeziorze ełckim – 200 tys.  (zakres: uzupełnienie betonu, kostki Polbruk i 
desek osłaniających grodzice wzdłuż brzegu jeziora).
Remont ciągu pieszego promenady od WSFiZ do ul. Zamkowej – 90 tys. (zakres: rozbiórka 
istniejącej kostki, wykonanie podbudowy, ponowne ułożenie tej samej kostki), 
3. Dział 700 rozdział 70095 § 6050 – 30 000 zł
Zagospodarowanie terenów komunalnych – 30 tys. (podwórko Armii Krajowej (29-31) zakres: 
opracowanie dokumentacji projektowej 
4. Dział 600 rozdział 60016 § 4270 – 155 000 zł 
Remont chodników ulica Okulickiego – 60 tys.  (zakres:  rozbiórka opaski,  chodnika,  obrzeży, 
wykonanie nowej nawierzchni chodnika po starym śladzie, założenie zieleni w miejscu rozbiórki 
opaski).
Remont  chodnika  przy  ul.  Kilińskiego  (22-24)  –  25  tys.  (zakres:  rozbiórka  i  przestawienie 
ogrodzenia  przy budynku 22,  przestawienie  słupa  oświetleniowego,  budowa chodnika,  budowa 
wjazdu pomiędzy budynkiem Chaty, a Kilińskiego 22. 
Remont chodnika ulica Mazurska – 70 tys. (zakres: rozbiórka istniejących chodników i wjazdów 
wraz z wymianą krawężnika,  ułożenie nowych nawierzchni  na chodnikach wjazdach) – oprócz 
zakresu na którym planowane są prace przez PGE (skablowanie) i PTC (budowa światłowodów).
Finansowanie w/w zadań z wolnych środków.
III) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Spraw 
Społecznych 
1.  Zmiany dotyczą zwiększenia  planu dochodów w rozdziale  85214 § 2030 i  rozdziale  85216 
§  4300  łącznie  o  kwotę  184 804  zł.  Kwota  wydatków  zostaje  zwiększona  w  wymienionych 
rozdziałach o kwotę – 184 804 zł – z przeznaczeniem na wypłatę zasiłków okresowych i stałych.
2. Zwiększenie dochodów i wydatków w dziale 852 rozdział 85203 o kwotę 4 104 zł.
Zmiana dotyczy wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ełku. 
Zwiększone  dochody  to  otrzymane  w  2014  r,  odszkodowanie  z  tytułu  zniszczeń  w  2013  r. 
Zwiększone  wydatki  to  środki  przeznaczone  na  zakup  materiałów  i  wyposażenia 
w Środowiskowym Domu Samopomocy „Pod Kasztanami” w Ełku. 
W związku ze zwiększeniem z 30 do 40 statutowych miejsc uczestników ŚDS istnieje konieczność 
zwiększenia  zatrudnienia  o  2  osoby  i  zakupienie  drugiego  piekarnika  elektrycznego  -  do 
prowadzenia  treningów kulinarnych (koszt  ok.  1  800),  zakupienie  dla  pracowników szafek  na 
dokumentację prowadzonych zajęć i na rzeczy osobiste pracowników (w ŚDS pracownicy nie mają 
swoich gabinetów ani pomieszczenia socjalnego) - koszt ok. 2 300 zł.
Powyższe zakupy planowane były do zrealizowania w grudniu 2013 r. Jednak z powodu awarii 
zasilania,  w  wyniku  którego  nastąpiło  zniszczenie  sprzętów  rtv  i  agd  oraz  windy  i  systemu 
alarmowego,  konieczne  było  naprawienie  szkód  w  ramach  własnych  środków  i  odłożenie 
planowanych zakupów na późniejszy termin.
IV) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Edukacji 
1. Zwiększa się plan wydatków w rozdziale 80195 o kwotę ogółem 17.414 zł w zadaniu Comenius 
Regio.  Zwiększenie  planu  wydatków  z  wolnych  środków  z  lat  ubiegłych,  które  nie  zostały 
wydatkowane zgodnie z planem i pozostały jako oszczędności. W celu prawidłowego rozliczenia 
programu zwiększenie planu wydatków jest celowe i niezbędne.
2. Zwiększa  się  plan  wydatków  w  rozdziale  80110  o  kwotę  1.622  zł  w  zadaniu  Comenius 
realizowanym przez Gimnazjum nr 2 w Ełku. Zwiększenie planu wydatków z wolnych środków 
z lat ubiegłych, które nie zostały wydatkowane zgodnie z planem i pozostały jako oszczędności. 
W celu prawidłowego rozliczenia programu zwiększenie planu wydatków jest celowe i niezbędne.
3.  Zwiększa  się  plan  wydatków w rozdziale  85395 –  pozostała  działalność  z  zakresu  polityki 
społecznej o kwotę 65.072 zł.  na likwidację barier architektonicznych w Miejskim Przedszkolu 
„Światełko”. Środki na realizację nowego zadania inwestycyjnego pochodzą z PFRON projektu 
w ramach „Programu wyrównywania  różnic  między regionami II”,  który sfinansuje  inwestycję 
w wysokości 38.072 zł, pozostała kwota 27.000 zł jest wkładem własnym Gminy, który zgodnie 



z  umową  powinien  stanowić  co  najmniej  40%  wartości  inwestycji.  Zabezpieczenie  wkładu 
własnego z  rozdziału  90195 – pozostała  działalność oświaty z  paragrafu remontowego.  Środki 
z  PFRON  wpłynęły  do  Urzędu  Miasta  w  grudniu  2013  roku  i  pozostały  jako  wolne  środki 
niewykorzystane w 2013 roku. 
4. W Dochodach gromadzonych na wydzielonych rachunkach oraz wydatkach nimi finansowanych 
w 2014 roku zmiany w zakresie:
- Rozdziału 80104 – w Miejskim Przedszkolu Perełka – zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 
1.000 zł z tytułu wpływu darowizn od rodziców na rzecz przedszkola z przeznaczeniem na wydatki 
związane z zakupem pomocy dydaktycznych i naukowych potrzebnych w przedszkolu.
- Rozdział 85407 – w Centrum Edukacji Ekologicznej – wprowadza się plan dochodów i wydatków 
na  ogólną  kwotę  8.200  zł  na  realizację  bieżących  zadań  jednostki  zgodnie  ze  złożonym 
Załącznikiem nr 3 do Zarządzenia Nr 1065/2013 Prezydenta Miasta Ełku z dnia 22 maja 2013 roku. 
V) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Zespół Inwestycji:
Projekt: „Rozwój turystyki aktywnej płaszczyzną polsko – rosyjskiej współpracy 
- dział 630 rozdział 630003 § 6059
Zwiększenie wydatków ze środków własnych o kwotę 350 000 PLN.
Podczas sesji otwarcia ofert  złożona została jedna oferta na wykonawcę Parku linowego, która 
przewyższa kwotę jaką Zamawiający zamierzał przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia. W celu 
wyboru oferty i zawarcia umowy zwiększa się wydatki na tym zadaniu. 
Kwotę 350 000 PLN proponuje się pokryć z wolnych środków. 
VI) w zakresie pozostałych zmian: 
1. Zmniejszenie dochodów z tytułu części oświatowej subwencji ogólnej (dział 758 rozdział 75801 
§ 2920) o kwotę 142 442 zł – zgodnie z pismem Ministra Finansów z dnia 13 lutego 2014 r.
2. Zwiększa się przychody z tytułu wolnych środków o kwotę 1 231 996 zł

Inspektor  ds.  planowania  i  realizacji  budżetu  Barbara  Dąbrowska  dodała,  że  jest  jeszcze 
autopoprawka  związana  z  projektem  „Zwiększenie  wydajności  energetycznej  budynków 
edukacyjnych”. Projekt jest realizowany w ramach Programu Współpracy Transgranicznej Litwa-
Polska  2007-2013.  Zakończenie  projektu  planowane  jest  na  koniec  marca  2014r.  Przy  czym 
wydatki  inwestycyjne  zostały  zrealizowane  w  2013  r.  -  termomodernizacja  Zespołu  Szkół 
Samorządowych  w  Ełku.  Zmiany  polegają  na  zwiększeniu  wydatków  związanych 
z  przeprowadzeniem  dodatkowej  inwestycji,  obsługą  inwestorską  oraz  wynagrodzeniem  osób 
zatrudnionych w projekcie  - szczegóły w piśmie (pismo w załączeniu do protokołu). 
Wywiązała się dyskusja.

 Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Ireneusz Dzienisiewicz 
powiedział,  że na posiedzeniu Komisji  Turystyki, Sportu i Rekreacji zwrócił się o wyjaśnienie, 
jakie skutki spowodowałoby wycofanie się z realizacji przez miasto Paku linowego, do którego 
mamy w tej chwili dołożyć dodatkowo 350 tys. Zł z budżetu miasta. Miało to być wyjaśnione na 
posiedzeniu Komisji Budżetowej.

Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko – musielibyśmy zwrócić koszty, które 
poniosło miasto Oziersk.

Wartość tego projektu podała inspektor ds. projektów nieinwestycyjnych  Anna Miklaszewska – 
wynosi ona 81.705 euro. Wartość naszego projektu ogółem to 849.998 zł, wkład z budżetu miasta 
473.000  zł co stanowi 54,17% wartości.

 Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko – jeśli w tej chwili dołożymy te 350 
tys. zł to po podpisaniu umowy można będzie o uruchomienie rezerwy w wysokości 82 tys. zł. 

Przed przystąpieniem do  głosowania nad opinią do projektów uchwał, jednomyślnie, poprzez 
aklamację  ustalono,  że  opinia  do  projektów  uchwał  będzie  głosowana  wspólnie  przez  obie 
Komisje.

Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,  w 
głosowaniu wzięło udział 11 radnych.



Członkowie obu Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 
głosie  „wstrzymującym”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie   zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2014-2027.
Następnie  członkowie  obu  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  przy  0  głosach 
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie Miasta Ełku na 2014 rok. 

3) Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych 
obwodów głosowania w szpitalach na terenie miasta Ełku. Na podstawie art. 12 § 4 ustawy z dnia 5 
stycznia 2011 Kodeks wyborczy (Dz. U. Nr 21, poz. 112 ze zm.) rada gminy, w drodze uchwały, na 
wniosek prezydenta, tworzy odrębny obwód głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej, jeżeli w dniu 
wyborów będzie w nim przebywać co najmniej 15 wyborców. 
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie obu Komisji  w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w szpitalach na 
terenie miasta Ełku.

4) Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił projekt uchwały w sprawie  przejęcia od Wojewody 
Warmińsko  –  Mazurskiego  zadań  należących  do  zakresu  administracji  rządowej  dotyczących 
utrzymania  grobów i  cmentarzy wojennych znajdujących się  na  terenie  Gminy Miasto Ełk oraz 
upoważnienia Prezydenta Miasta Ełku do zawarcia Porozumienia określającego zakres obowiązków 
stron oraz odpłatność za wykonywane czynności.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  poinformował,  że  do  Urzędu  wpłynęło 
z  Warmińsko  –  Mazurskiego  Urzędu  Wojewódzkiego  w  Olsztynie  pismo  znak:  PS-
V.5230.15.14.2014  (w  załączeniu  kserokopia)  w  sprawie  powierzenia  Gminie  Miasto  Ełk 
prowadzenia  zadań  zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej,  dotyczących  obowiązku 
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych wraz z propozycją przyznania dotacji w kwocie 16.000 
zł.
Pracami konserwacyjno–porządkowymi objęte zostaną obiekty cmentarnictwa wojennego z:
1) I  wojny  światowej  przy  ulicach:  Cmentarnej,  11-go  Listopada,  Kajki,  Kolejowej,  Pięknej 

i Kościuszki,
2) II wojny światowej przy ulicy Cmentarnej.

Przyjęcie  uchwały  w  tej  kwestii  i  przesłanie  jej  kserokopii  do  w/w  Urzędu  jest  podstawą 
podpisania przedmiotowego Porozumienia. Z chwilą jego zawarcia przekazana zostanie z Urzędu 
Wojewódzkiego w Olsztynie kwota dotacji na realizację tego zadania.

Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie obu Komisji  w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie  przejęcia od Wojewody Warmińsko – Mazurskiego zadań 
należących  do  zakresu  administracji  rządowej  dotyczących  utrzymania  grobów  i  cmentarzy 
wojennych znajdujących się na terenie Gminy Miasto Ełk oraz upoważnienia Prezydenta Miasta 
Ełku  do  zawarcia  Porozumienia  określającego  zakres  obowiązków  stron  oraz  odpłatność  za 
wykonywane czynności.

5 i 6)  Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił:
• projekt uchwały zmieniający Uchwalę nr XXIX.271.2013 Rady Miasta Ełku z dnia 26 lutego 

2013 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Ełku,
• projekt uchwały zmieniający Uchwalę NR XXIX.275.2013 Rady Miasta Ełku z dnia 26 lutego 

2013 r.  w sprawie ustalenia  szczegółowego sposobu i  zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych na terenie Gminy Miasta Ełk od właścicieli nieruchomości, na 



których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Mając  na  uwadze  podniesienie  poziomu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbioru   odpadów 
komunalnych wprowadzone zostały do w/w projektów uchwał zapisy dotyczące: 
1. zwiększenie częstotliwości odbioru odpadów wielkogabarytowych, mebli oraz zużytego sprzętu 

elektrycznego i elektronicznego odpadów budowlanych i rozbiórkowych oraz szkła pozostałego:
a) w zabudowie wielorodzinnej – co dwa tygodnie,
b) w zabudowie jednorodzinnej – jeden raz w miesiącu.

2. całorocznego odbioru popiołu i żużla w następujących częstotliwościach:
           a)  w zabudowie wielorodzinnej – jeden raz w tygodniu,
           b)  w zabudowie jednorodzinnej – jeden raz w miesiącu.

Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.

Członkowie obu Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XXIX.275.2013 Rady Miasta  Ełku 
z dnia 26 lutego 2013 r. w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  na  terenie  Gminy  Miasta  Ełku  od  właścicieli 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 
uiszczona przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Następnie członkowie obu Komisji  w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” -  jednomyślnie 
zaopiniowali  pozytywnie projekt  uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XXIX.271.2013 Rady 
Miasta Ełku z dnia 26 lutego 2013 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Miasta Ełku.

7)  Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko omówiła projekt uchwały w sprawie 
zawarcia  porozumienia  administracyjnego  dotyczącego  powołania  Związku  ZIT  w ramach 
miejskiego obszaru funkcjonalnego Ełku - zgodnie z dokumentem Zasady realizacji Zintegrowanych 
Inwestycji  Terytorialnych  w  Polsce  jednym  z  warunków  realizacji  ZIT  jest  zawiązanie 
zinstytucjonalizowanej formy partnerstwa (powołanie Związku ZIT). Biorąc pod uwagę dopuszczone 
prawem formy partnerstw  proponuję  zawarcie  porozumienia  międzygminnego,  ponieważ  zakres 
zadań realizowanych przez Związek ZIT MOF Ełk nie będzie wykraczał poza udział w wyborze 
projektów. 

Zintegrowane Inwestycje Terytorialne to nowe narzędzie w programowaniu funduszy unijnych, 
za pomocą którego partnerstwa jednostek samorządu terytorialnego realizować będą zintegrowane 
przedsięwzięcia współfinansowane z funduszy strukturalnych Unii Europejskiej. Celem projektów 
w  formule  ZIT  jest  realizacja  projektów  różnych  nie  tylko  obszarowo,  ale  także  tematycznie. 
Działania w formule ZIT muszą przynosić wartość dodaną w postaci strategicznie przemyślanych 
projektów, realizujących wspólną wizję i cele rozwojowe dla wszystkich jednostek terytorialnych z 
obszaru realizacji ZIT. Realizacja wspólnych projektów ma również budować kulturę partnerstwa i 
współpracy związaną z rozwiązywaniem wspólnych problemów.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Adam Dobkowski – czy można byłoby poznać już harmonogram działań?
 Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko – na razie jeszcze nie wiadomo, jak to 

będzie  wyglądało.  31  marca  ma  być  negocjowany ZIT u  Marszałka  Województwa  Warmińsko-
Mazurskiego, który następnie musi podjąć uchwałę w tym temacie. Ostateczne przyjęcie powinno 
być około IV kwartału br.

Radny Adam Dobkowski – w § 3 pkt. 4 Porozumienia jest zapis dot. składu Komitetu Sterującego 
– kto jest w tym Komitecie? Jaki jest wkład Gminy Ełk?

 Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko- jest to porozumienie międzygminne, 
ewentualnie można wykreślić słowo „wszystkich”. Jeśli wchodzi o wkład: miasto 15%, gmina Ełk 
15%.Wkład musi być proporcjonalny do wartości projektu. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  zwrócił  uwagę,  że  nazwę  Miejski 



Obszar Funkcjonalny, należy traktować jako nazwę własną i pisać z „dużej litery” w całym projekcie 
uchwały.
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie obu Komisji  w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” -  jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  administracyjnego  dotyczącego 
powołania Związku ZIT w ramach miejskiego obszaru funkcjonalnego Ełku.

Do punktu  8- go 
 Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski 

powiedział,  że  stanowisko  w  sprawie  obrony  dzieci  przed  ideologią  gender  było  postulatem 
3 radnych. W tej chwili po dyskusjach z radnymi proponujemy to zrobić za pomocą oświadczenia, 
które mogą podpisać wszyscy radni, którzy mają taką wolę. Stanowisko zostanie przedłożone na sesji 
Rady Miasta w dniu 25 marca br. w pkt. Oświadczenia i wolne wnioski.

Do punktu  9- go 
Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Katarzyna Podlecka omówiła Raport z realizacji 

„Ełckiej  Karty  Rodziny  3+”  za  rok  2013  -  Ełcka  Karta  Rodziny  3+”  przysługuje  rodzinom 
wielodzietnym, rodzinom zastępczym oraz rodzinnym domom dziecka, mających na utrzymaniu 3 i 
więcej dzieci w wieku do 18 roku życia lub do ukończenia nauki w szkole lub w szkole wyższej nie 
dłużej jednak niż do ukończenia 25 roku życia oraz posiadającym meldunek na terenie Miasta Ełku 
na pobyt stały pod wspólnym adresem. Karta przyznawana jest bez względu na status materialny. 
„Ełcka  Karta  Rodziny  3+”  uprawnia  do  korzystania  na  preferencyjnych  warunkach  z  usług  i 
świadczeń  oferowanych  przez  Miasto  Ełk  oraz  partnerów  akcji  –  przedsiębiorców,  którzy 
przystąpili do inicjatywy „ Ełckiej Karty Rodziny 3+” na podstawie porozumienia.
Od maja 2013 r. do 31 grudnia 2013 r. do Wydziału Polityki Społecznej wpłynęło 378 wniosków o 
wydanie „Ełckiej Karty Rodziny 3+”. Łącznie wydano 1 929 kart. W ofercie przygotowanej przez 
Miasto  Ełk  zniżki/ulgi  udzielane  są  w  Ełckim  Centrum  Kultury,  Miejskim  Ośrodku  Sportu  i 
Rekreacji  oraz  w  36  przedsiębiorstwach  prywatnych.  W październiku  2013  roku  na  wniosek 
Prezydenta  Miasta  Ełku  Rada  Miasta  uchwaliła  25% zniżkę  za  każdą  godzinę  przekraczającą 
wymiar zajęć w przedszkolach prowadzonych przez Miasto Ełk.  Ponadto od 01 stycznia do 07 
marca 2014 roku do Wydziału Polityki Społecznej Urzędu Miasta Ełku wpłynęło 379 wniosków o 
wydanie/przedłużenie  „Ełckiej  Karty  Rodziny  3+”.  Od  początku  roku  2014  podpisano  6 
porozumień  z  prywatnymi  przedsiębiorcami,  którzy  włączyli  się  w inicjatywę  „  Ełckiej  Karty 
Rodziny 3+”. 
Podsumowując  półroczne  funkcjonowanie  „  Ełckiej  Karty  Rodziny  3+”  należy  zauważyć,  że 
podjęte przez Miasto działania przyczyniły się do kształtowania pozytywnego wizerunku rodziny 
wielodzietnej, poprawy warunków materialnych tych rodzin i przede wszystkim promocji modelu 
rodziny  wielodzietnej.  Rodziny  składające  wnioski  wyrażają  pozytywne  opinie  na  temat 
funkcjonowania inicjatywy w naszym mieście. 
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli przedłożony raport jednomyślnie, poprzez aklamację

Do punktu  10- go 
Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Katarzyna Podlecka omówiła Raport z realizacji 

„3-letniego Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście Ełku na lata 2013-2015” za rok 
2013 –  na podstawie danych posiadanych przez Wydział oraz uzyskanych od instytucji i organizacji 
realizujących  politykę  społeczną  w naszym mieście  Wydział  Polityki  Społecznej  dokonał  oceny 
realizacji Programu – szczegóły w załączonym raporcie.
Członkowie  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  przyjęli  przedłożony  raport  jednomyślnie,  poprzez 
aklamację.  

Do punktu  11- go, 12-ego, 13-ego 
Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Katarzyna Podlecka omówiła kolejno:



*  Sprawozdanie  finansowe  i  merytoryczne  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2013 rok – sprawozdanie w załączeniu do protokołu..
Członkowie  obu  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  przyjęli  przedłożone  sprawozdanie  jednomyślnie, 
poprzez aklamację.
*  Sprawozdanie  finansowe  i  merytoryczne  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2013 rok  – sprawozdanie w 
załączeniu do protokołu..
Członkowie  obu  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  przyjęli  przedłożone  sprawozdanie  jednomyślnie, 
poprzez aklamację.

*  Sprawozdanie  finansowe  i  merytoryczne  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania 
Narkomanii za 2013 rok – sprawozdanie w załączeniu do protokołu..
Członkowie  obu  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  przyjęli  przedłożone  sprawozdanie  jednomyślnie, 
poprzez aklamację.

Do punktu  14- go  
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz  Wasilewski 

powiedział, że zostało przygotowane sprawozdanie z pracy Komisji za 2013 rok zarówno Komisji 
Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego jak i Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku – czy 
są jakieś uwagi?
Członkowie  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  jednomyślnie  poprzez  aklamację  przyjęli  przedłożone 
sprawozdania  z pracy Komisji za 2013 rok.

Do punktu  15- go
Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  powiedział,  że  mieszkańcy  miasta 

odwiedzający  groby  bliskich  zwracali  się  do  niego  z  problemem  braku  bieżącej  wody  na 
Cmentarzu Komunalnym, czy jest już możliwość włączenia bieżącej wody? 

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz  Wasilewski 
powiedział,  że są takie zamierzenia, ze jak już nie będzie przymrozków, by uruchomić bieżącą 
wodę.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  zwrócił  uwagę  na  konieczność 
uzupełnienia brakujących koszy na śmieci na ul. Wojska Polskiego.

Naczelnik  Wydziału  Mienia  Komunalnego  Andrzej  Semeńczuk  powiedział,  że  kosze  będą 
uzupełniane, w tym również te brakujące na promenadzie nad jeziorem.

Radny Adam Dobkowski zwrócił się z następującymi pytaniami:
− na jakim etapie są prace dotyczące projektu skrzyżowana ulic: Tuwima, Grodzieńskiej i Kajki?
− chciałby wyjaśnić szczegółowo sprawę poszkodowanych dzikich zwierząt na terenie miasta – 

kto im udziela pomocy i kto za to płaci?
Naczelnik  Wydziału  Mienia  Komunalnego  Andrzej  Semeńczuk  powiedział,  że  za  pomoc 

dzikim  zwierzętom  płaci  miasto.  Mamy  podpisane  umowy  z  gabinetami  weterynaryjnymi,  w 
których jest prowadzona pomoc dla poszkodowanych bezdomnych zwierząt – taki wykaz radny 
może otrzymać. 

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa -  jeśli chodzi o skrzyżowanie prowadzone są rozmowy 
z dwoma właścicielami posesji, których tereny chcielibyśmy częściowo zająć na wyprostowanie 
tego skrzyżowania. Czy ta inwestycja w tym roku zostanie zrealizowana – wszystko zależy od tych 
właścicieli gruntów.

 Przewodniczący Komisji Mienia Komunalnego Wojciech Kwiatkowski poinformował, że do 
Komisji wpłynęły odpowiedzi na zapytania radnych, które każdy z zainteresowanych otrzymał:
− odpowiedź  Zarządu  Polskich  Kolei  S.A.  o  nadanie  stacji  kolejowej  w  Ełku  nazwy  „Ełk 

Główny”,
− odpowiedź  na  zapytanie  radnego  Krzysztofa  Wiloch  odnośnie  wynagrodzeń  pracowników 

obsługi,



− odpowiedź  dot.  rozwiązani  problemu  uciążliwości  ptasich  odchodów  –  w  załączeniu  do 
protokołu.
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz  Wasilewski 

poinformował,  że do wiadomości Komisji  przekazano stanowiska poszczególnych miast i  gmin 
oraz  posłów  dotyczące  włączenia  do  strefy  przygranicznej  objętej  zasadami  małego  ruchu 
granicznego – jest to odpowiedź na rozesłane postanowienie Rady Miasta Ełku w tej sprawie – 
zainteresowani mogą się zapoznać.

Przewodniczący Komisji Mienia Komunalnego Wojciech Kwiatkowski zwrócił się wykonanie 
naprawy opadającego obrzeża na promenadzie, na zakręcie w kierunku Plaży Miejskiej.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
                           

Małgorzata Stachowiak
Przewodniczący Komisji         

 
Dariusz Wasilewski 
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